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علامتسوالهاییکههنوزجوابدادهنشدهاند
وعدههایکمعیاربرایشهرکیطلایی

۲ سالی اســت که موضوع ساخت شهرک تخصصی طلا در خراسان جنوبی 
مطرح شــده اســت، اما همچنان این طرح عظیم روی کاغــذ مانده و علامت 
سوال هایی در این خصوص وجود دارد. خراسان جنوبی یکی از استان هایی است 
که در بخش معدن حرف های زیادی برای گفتن دارد؛ تا جایی که به این استان 
لقب عســلویه معدنی ایران را داده اند. ۱۳ درصد کل حجم ذخایر قطعی معادن 
کشــور در خراسان جنوبی قرار دارد و سهم این استان از تعداد معادن در ایران، 
۶ درصد اســت. مس، روی، منیزیم و زغالســنگ از جمله مواد معدنی شناخته 
شده ای هستند که در شرقی ترین استان کشور یافت می شوند؛ طلا نیز در زمره 
مواد گرانبهای معدنی اســت که در این استان وجود دارد و معادن متعددی در 

این زمینه فعال هستند.
شروع صحبت ها برای ساخت شهرک طلا از ۲ سال پیش

طلا یکی از مواد معدنی گران قیمتی اســت که از ســنگ آن از دل معادن 
خراســان جنوبی به دست می آید، اما ســود فرآوری آن در جیب سایر استان ها 
است و از ارزش افزوده آن، سهم زیادی نصیب خراسان جنوبی نمی شود. باشگاه 
خبرنگاران جوان خراســان جنوبی در گزارشی در تاریخ ۲۲ تیر سال ۱۴۰۰، به 
نقل از جرجانــی مدیرکل وقت صنعت، معدن و تجارت اســتان، خبر از ایجاد 
شهرک تخصصی طلا در خراسان جنوبی را داده بود. بنا بر این گزارش، مسئولین 
و سرمایه گذاران حوزه طلا آمادگی خود را برای احداث این شهرک اعلام کرده 
اند و هیچ مشــکلی را جلوی پای این طرح ندیده اند. حال پس از ۲ سال، هنوز 
شــهرک تخصصی طلای خراســان جنوبی روی کاغذ است و در عمل، فقط به 
ساخت این مجموعه تأکید می شود، اما اقدام عملی در این حوزه صورت نگرفته 

است.
۶۴ میلیون تن طلا در دل معادن خراسان جنوبی

ســاخت شهرک تخصصی طلا در خراسان جنوبی به دلایل مختلفی اهمیت 
دارد. آریافر مدیرکل صنعت، معدن و تجارت خراســان جنوبی در مهر امســال 
با اعلام اینکه در ۶ ماهه نخســت ســال، ۴۸۴ هزار تن کانسنگ طلا از معادن 
استخراج شده اســت، گفت: ۳۷۳ هزار تن از این مقدار مربوط به معدن طلای 
شادان و ۸۰ هزار تن آن مربوط به معدن طلای هیرد بوده است. او افزود: ذخیره 
قطعی طلا در معادن اســتان ۶۴ میلیون تن است که در ۷ معدن وجود دارد و 
استخراج ان صورت می گیرد. آریافر بیان کرد: معادن طلای استان شامل معادن 
شادان، هیرد، ماهرآباد، کودکان، خونیک، خدا آفرید و جانجا است که برای این 
معادن تا کنون حدود ۳۳۹ میلیارد تومان ســرمایه گذاری شده و زمینه اشتغال 
برای ۵۰۰ نفر را فراهم کرده اســت. مدیرکل صنعت، معدن و تجارت خراســان 
جنوبی گفت: با توجه به اینکه خراسان جنوبی ظرفیت عظیمی در استخراج طلا 
دارد، می طلبد که برای توســعه این حوزه، زنجیره تولید تکمیل شود و صنایع 
فرآوری شکل بگیرد. همین ظرفیت عظیم طلا در استان، دلیلی برای ساخت این 

شهرک است، اما برنامه دقیقی برای ساخت آن هنوز وجود ندارد.
حفظ ارزش افزوده طلا 

در داخل استان با ساخت شهرک تخصصی
ایجاد شــهرک تخصصی طلا در خراسان جنوبی، حلقه اتصال بین معادن و 
صنایع است؛ ساخت این شهرک سبب می شــود تا ارزش افزوده طلا در استان 

حفظ شود و از خروج ارزش از استان جلوگیری به عمل آید.
اشــرفی معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار خراسان جنوبی با اشاره به 
اینکه اقداماتی برای فرآوری طلا در اســتان انجام شــده گفت: به دنبال ایجاد 
شهرک تخصصی طلا هســتیم تا بتوانیم آنچه از معادن برداشت می شود را در 
استان فرآوری کنیم و مانع خروج ارزش افزوده آن شویم. او افزود: طلایی که در 
استان استخراج می شود در قالب شمش به مراکز فرآوری منتقل می شود و دوباره 
به صورت تولیداتی از جمله زیورآلات به استان بر می گردد که تلاش می کنیم با 

کمک انجمن طلا و مس، شهرک تخصصی طلا را ایجاد کنیم.
اشــرفی اظهار کرد: این اقدام موجب افزایش سطح رفاه در استان می شود و 

قطعاً با پیوند دانشگاه و صنعت شاهد اقدامات خوبی در این حوزه خواهیم بود.
همچنین معاون استاندار در اسفند پارسال و در جلسه تجلیل از کار آفرینان 
دانشــگاه جامع علمی کاربردی خراســان جنوبی، خبر از ایجاد این شهرک در 
بیرجند یا خوسف داده بود. آخرین بررسی های صورت گرفته نشان می دهد که 
هنوز نظر قطعی در این خصوص اعمال نشده است و کش و قوس ها برای ساخت 
شهرک طلا در استان وجود دارد. یکی از فعالان حوزه صنایع خراسان جنوبی به 
خبرنگار باشــگاه خبرنگاران جوان گفت: هنوز مشخص نیست که قرار است این 
شهرک با مشارکت بخش خصوصی باشد یا دولت کار ساخت و بهره برداری از آن 
را انجام خواهد داد. او افزود: یکی دیگر از علامت ســوال های این طرح، جانمایی 
آن است که به ادارات متولی تکلیف شده است تا نسبت به مشخص کردن زمین 
آن اقدام کنند. این فعال حوزه صنایع استان با اشاره به اینکه باید برای جانمایی، 
ابتدا تملک ها صورت بگیرد، تصریح کرد: جلســات نهایی در حال برگزار شدن 

است و به زودی جزئیات آن مشخص و اطلاع رسانی خواهد شد.
شهرک طلا، فرصتی طلایی برای پیشرفت صنایع و معادن

به خراســان جنوبی، استان طلایی کشــور گفته می شود؛ این عنوان اهمیت 
پرداختن به موضوع طلا را دوچندان می کند. چرا که اگر به موضوع فرآوری این 

ماده معدنی با ارزش توجهی نشود، توسعه استان در این زمینه رخ نخواهد داد.
هر چند تأکید دولت سیزدهم بر تکمیل طرح های نیمه تمام است، اما ایجاد 
صنایع با ارزشی چون شهرک تخصصی طلا بسیار می تواند حائز اهمیت باشد و 
به رونق صنعت و معدن استان کمک کند. ذخیره ۶۴ میلیون تنی معادن طلای 
استان، باید نگاه های هم بخش خصوصی و هم دولتی ها را به این حوزه معطوف 

کند تا بتوان از طلا، زیورآلات و فرآورده های ارزشمند را استحصال کرد.
تولید شــمش طلا در خراسان جنوبی نمی تواند آن گونه که شایسته معادن 
اســت به پیشــرفت این حوزه کمک کند؛ بلکه با ایجاد شهرک تخصصی طلا و 

راه اندازی واحد های فرآوری، باید به خلق ارزش افزوده بیشتر توجه داشت.

صادرات۵۰درصدیکیویکشوربهاوراسیا
ازطریقگیلان

رئیس سازمان جهاد کشاورزی گیلان، با بیان اینکه سالانه بیش از ۲۱۰ هزار تن 
محصول کیوی کشور از گیلان صادر می شود، تصریح کرد: ۵۰ درصد کیوی ایران 

به اتحادیه اوراسیا به عنوان بازار هدف ما صادر می شود.
صالح محمدی در گفت وگو با ایســنا، محصول ارزآور کیوی را برای کشور مهم 
دانست و اظهار کرد: کیوی ایران به بیش از ۳۰ کشور دنیا صادر می شود و لذا باید 
برنامه های مدون علمی و معرفی فرصت های ســرمایه گذاری را در دستور کار قرار 
دهیم. وی اســتان گیلان را دارای ۷۵۶۰ هکتار باغ کیوی دانست و افزود: سالانه 

۲۱۰ هزار تا ۲۱۵ هزار تن کیوی در گیلان تولید می شود.
رئیس سازمان جهاد کشــاورزی گیلان با بیان اینکه سالانه بیش از ۲۱۰ هزار 
تن محصول کیوی کشــور از گیلان صادر می شود، تصریح کرد: ۵۰ درصد کیوی 
ایران به اتحادیه اوراسیا به عنوان بازار هدف ما صادر می شود و مابقی را به بازارهای 

منطقه از جمله عراق و امارات و افغانستان صادر می کنیم.
محمدی، کیوی را محصول صادراتی دانست که نیازمند نگاه علمی و تخصصی 
است و خاطرنشــان کرد: باید اقدام به تولید کیوی مطابق با ذائقه بازارهای هدف 
کنیم و ملاحظات تغذیه ای و قرنطینه ای و حفظ نباتات را در دستور کار قرار دهیم 

تا بازارهای هدف را حفظ و اقدام به تصاحب بازارهای جدید کنیم.
وی با اشــاره به وجود نهال های جوان در باغات کیوی اســتان، یادآور شد: در 
سال های آینده شاهد افزایش حجم تولید محصول کیوی خواهیم بود که لازمه آن 

ایجاد بازارهای جدید و حفظ برتری صادراتی است.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی گیلان از تشکیل میز تخصصی کیوی با حضور 
اســاتید دانشگاه و تجار و باغداران و صاحبان صنایع خبر داد و اضافه کرد: امسال 
صندوق تخصصی توسعه صادرات کیوی را نیز با رویکرد غرب گیلان به عنوان قطب 

تولید کیوی ایجاد خواهیم کرد.

گزارش

خبر

معاون بهداشــت دانشــگاه علوم پزشــکی 
جندی شــاپور اهواز گفت: تا پایان شــهریور 
۱۴۰۲، یک هزار و ۹۴۸ فرد HIV مثبت زنده 
در خوزســتان داشــته ایم که یک هزار و ۴۸۱ 
نفــر معادل ۷۶ درصد از این افراد تحت درمان 

هستند.
دکتر پژمان بختیاری نیا در گفت وگو با ایسنا، 
با اشاره به اول دسامبر )۱۰ آذرماه( روز جهانی 
مبــارزه با ایدز اظهار کرد: اول دســامبر به نام 
روز جهانی ایدز نامگذاری شــده است. در این 
روز، جوامع با یکدیگر هم پیمان می شــوند تا 
در امر کنترل بیماری مشــارکت داشته باشند. 
در سراســر دنیا یکی از محورهای اصلی برنامه 
کنتــرل HIV، توجه ویژه به برنامه ریزی برای 
 HIV ارتقای کمی و کیفی خدمات تشخیص
اســت که منجر به تشخیص به هنگام بیماری 

شود.
معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی جندی 
شــاپور اهواز گفت: جلب مشارکت گیرندگان 
خدمت و تمرکــز بر مشــارکت اجتماعی در 
این امر، یکی از راهکارهای موثر در دســتیابی 
به اهداف پیشگیری و تشخیص است بنابراین 
شــعار روز جهانی ایدز در جمهوری اســلامی 
ایران »ارتقــای خدمات تشــخیص HIV با 

مشارکت اجتماعی« تعیین شده است.
بختیاری نیا بیان کرد: آموزش و اطلاع رسانی 
در زمینه HIV یکی از اســتراتژی های برنامه 
کشوری پیشگیری از HIV در کشور است اما 
اکنون فرصت مناســبی پیش آمده تا اهمیت 
پرداختن به ایــن برنامه برای افزایش بودجه و 
حمایت برای مبارزه با ویــروس HIV، پایان 
انگ و تبعیض، افزایش آگاهی و بهبود کیفیت 

زندگی افراد مبتلا پررنگ شود.
وی افزود: با وجود فعالیت ها و اقداماتی که 
در طول سالیان گذشته انجام شده است، هنوز 
چالش های بســیاری در خصوص این بیماری 

وجود دارد که باید به آن توجه شود.
رئیس مرکز بهداشت خوزستان گفت: یکی 
از چالش های اصلی در کشور، افت فعالیت های 
 HIV تشــخیص و شناســایی موارد مبتلا به
اســت و به همین منظور اطلاع رسانی مناسب 
و ترغیب به انجام تســت و تشدید فعالیت های 
بیماریابی در کلیه مراکزی که تست تشخیص 
HIV را انجــام می دهنــد، مدنظر قرار گرفته 
است. وی افزود: در این راستا معاونت بهداشت 
دانشــگاه علوم پزشــکی اهواز برنامه های روز 
جهانی ایدز را بر دو محور اصلی اطلاع رســانی 
HIV در خصــوص پویــش »من هم تســت 
HIV می دهــم« بــا دو هــدف بیماریابی در 
جمعیت های کلیدی و اطلاع رسانی و دسترسی 
همگانی به آموزش و تســت برای افراد جامعه 
از طریق تشــدید فعالیت مراکز جامع سلامت 
و مراکز مشــاوره بیماری هــای رفتاری، جلب 
حمایت سیاستگزاران، مسئولان و سازمان ها از 
/HIV طریق برنامه های اطلاع رسانی و کنترل
ایدز و افزایش همکاری های بین بخشی، جلب 
مشارکت انجمن های غیر دولتی و عموم مردم 
در برنامه های پیشگیری و کنترل HIV /ایدز 

طراحی کرده است.
کدام مراکز در مورد ایدز مشاوره می دهد؟

بختیاری نیا عنوان کرد: برای نیل به اهداف 
برنامه کنترل عفونت HIV از عموم شهروندان 
 HIV دعوت می شود در صورتی که در زمینه
نیاز به مشاوره داشــته باشند با مراکز مشاوره 
بیماری های رفتاری شهرســتان محل سکونت 

خود تماس بگیرند.
وی افزود: شــهروندان کلانشــهر اهواز نیز 
می توانند برای انجام مشــاوره به مرکز مشاوره 
بیماری هــای رفتــاری اهواز واقــع در زیتون 
کارمندی، خیابــان زاویه بعد از بیمارســتان 
ابــوذر، روبه روی کوچه هدایت مراجعه کنند یا 
در ســاعات اداری با شماره تلفن ۳۴۴۵۴۶۰۰ 

تماس بگیرند.
رئیس مرکز بهداشت خوزستان با اشاره به 
وضعیت ابتلا به HIV گفت: مطابق روش های 
آماری تخمین زده می شود که در کشور ما ۴۶ 
هــزار و ۱۴۵ فرد مبتلا بــه HIV زنده وجود 
دارد. بر اســاس نظام جامع مدیریت داده های 
الکترونیک HIV کشــور، تا پایان شهریورماه 
۱۴۰۲، ۲۳ هزار و ۹۰۵ فرد HIV مثبت زنده 
در کشور وجود داشته است که ۱۷ هزار و ۷۱۱ 
نفر از این تعداد یعنی معادل ۷۴ درصد تحت 

درمان هستند.
وی افزود: ۵۵ درصد کل موارد شناخنه شده 
در زمان تشخیص در کشور، در گروه سنی ۲۵ 
تا ۳۹ ســال و ۸۱ درصد کل موارد شناسایی 

شده در کشور مرد و ۱۹ درصد زن هستند.
 HIV بختیاری نیا عنوان کرد: علل ابتلا به
بین کل مواردی که تاکنون در کشور ثبت شده 
اســت به ترتیب ۵۵.۲ درصد به علت تزریق با 
وسایل مشترک در مصرف کنندگان مواد، ۲۶.۵ 
درصــد به دلیل رابطه جنســی، ۱.۶ درصد به 
علت انتقال از مادر به کودک و ۱۶.۴ درصد به 
علت نامعلوم بوده است. راه انتقال ۰.۲ درصد از 
این موارد مربوط به خون و فرآورده های خونی 
در ســال های پیش از اجرای سیاست پالایش 
صد درصدی خون سالم توسط سازمان انتقال 

خون بوده است.
وی بیــان کرد: از نظــر راه انتقال در موارد 
جدید شناسایی شده بیماری در کشور در شش 
ماهه اول امســال، ۱۱.۱ درصد به دلیل اعتیاد 
تزریقی، ۵۸.۷ درصد به علت روابط جنســی، 
۰.۶ درصد از طریق مادر به کودک بوده اســت 
و راه انتقال ۲۹.۶ درصد موارد بیان نشده است. 
هیچ مــورد ابتلای جدیــدی از طریق خون و 

فرآورده های خونی ثبت نشده است.

معاون بهداشــت دانشــگاه علوم پزشــکی 
جندی شاپور اهواز گفت: بر اساس نظام جامع 
مدیریت داده هــای الکترونیک HIV، تا پایان 
 HIV شــهریور ۱۴۰۲ یک هــزار و ۹۴۸ فرد
مثبت زنده در خوزستان داشته ایم که یک هزار 
و ۴۸۱ نفر معادل ۷۶ درصد از این افراد تحت 

درمان هستند. 
وی افزود: ۶۳ درصد کل موارد شناخنه شده 
در زمان تشخیص در کشــور، گروه سنی ۲۵ 
تا ۳۹ سال هســتند که ۷۹  درصد کل موارد 
شناسایی شــده در کشور مرد و ۲۱ درصد زن 

هستند.
رئیس مرکز بهداشت خوزستان گفت: علل 
ابتلا بــه HIV از بین کل مواردی که تاکنون 
در استان خوزستان ثبت شده است به ترتیب 
۶۲.۴ درصد به علت تزریق با وسایل مشترک 
در مصرف کننــدگان، ۲۴.۶ درصد از موارد به 
علت رابطه جنسی و ۲.۵ درصد موارد از طریق 
مادر به کودک بوده اســت. ۱۰.۴ درصد موارد 

نیز به علت نامعلوم بوده اند.
بختیاری نیا گفــت: راه انتقال ۰.۱ درصد از 
این موارد مربوط به خون و فرآورده های خونی 
در ســال های پیش از اجرای سیاست پالایش 
صد درصدی خون سالم توسط سازمان انتقال 

خون بوده است.
 HIV ارتباط جنسی، بیشترین علت ابتلا به

در خوزستان در نیمه اول امسال
وی افــزود: راه انتقــال در مــوارد جدیــد 
شناسایی شده بیماری در استان خوزستان در 
شش ماهه اول امســال، ۱۹.۱ درصد از طریق 
اعتیــاد تزریقی، ۴۶.۸ درصــد از طریق روابط 
جنســی و ۴.۳ درصد از طریق مادر به کودک 
بوده اســت. راه انتقــال ۲۹.۸ درصد موارد نیز 
بیان نشــده است. در این مدت هیچ مورد ابتلا 
جدیدی از طریق خــون و فرآورده های خونی 

ثبت نشده است.
معاون بهداشــت دانشــگاه علوم پزشــکی 
جندی شــاپور اهــواز گفت: بر اســاس نظام 
جامع مدیریت داده های الکترونیک HIV این 
دانشگاه، تا پایان شهریورماه امسال یک هزار و 
۱۹۲ فرد HIV مثبت زنده در شهرهای تابعه 
دانشگاه علوم پزشکی اهواز داریم که ۹۱۶ نفر 
از آن ها معــادل حدود ۷۷ درصد این بیماران، 

تحت درمان هستند.
وی افزود: ۶۲ درصد کل موارد شناخنه شده 
در زمان تشخیص در کشور، در گروه سنی ۲۵ 
تا ۳۹ هســتند. ۷۶ درصد کل موارد شناسایی 

شده در کشور مرد و ۲۴ درصد زن هستند.

معاونبهداشتدانشگاهعلومپزشکیجندیشاپوراهوازخبرداد

وجود حدود ۲ هزار فرد HIV مثبت در خوزستان
تخمین وجود بیش از ۴۶ هزار مبتلا به HIV در کشور

سرپرستدفتراموربانوانوخانوادهاستانداریکرمانشاهعنوانکرد
کرمانشاهرتبهنخستکشوردرروندپیریجمعیت

سرپرست دفتر امور بانوان و خانواده استانداری کرمانشاه با اشاره به ضرورت 
پرداختن به درمان ناباروری، گفت: کرمانشاه رتبه نخست کشور در روند پیری 

جمعیت را دارد.
به گزارش مهر، زهرا جانجانی در نخســتین گردهمایی پزشکان متخصصان 
درمان ناباروری کرمانشــاه که در برج فناوری این شهر برگزار شد، اظهار کرد: 
با توجه به حرکت جامعه ما به ســمت پیری یکی از الزامات پیشــگیری از آن 

درمان ناباروری است.
 وی با اشــاره به فعالیت مراکز درمان ناباروری در اســتان کرمانشاه، افزود: 
فعالیت این مراکز بسیار امیدبخش بوده که تنها در یک مرکز تاکنون یک هزار 
و ۱۴ فرزند متولد شــده که این امر تأثیــر خوبی برای امید آفرینی در جامعه 
خواهد داشت. سرپرست دفتر امور بانوان و خانواده استانداری کرمانشاه تصریح 
کــرد: یکی از وظایفی که الان در حال حاضر فکر می کنیم بر عهده ما اســت 
نگرانی برای جامعه کرمانشاه است چرا که طبق آمار استان کرمانشاه هم اکنون 

رتبه نخست کشور را در روند پیری جمعیت در پیش گرفته است.
جانجانی با تاکید بر ســرعت گرفتن روند پیری در کشور، خاطر نشان کرد: 
بی شــک تلاش و حمایت مراکز ناباروری مؤثر بوده و جامعه امروز برای رهایی 

و متوقف کردن روند سالمندی زود هنگام خود نیازمند جهاد عملی است.
وی ادامه داد: اقدام پزشــکان و متخصصین مشوقی برای خانواده ها و سوق 
دادن آنها به سوی فرزند آوری خواهد بود اما در صورتی که کرمانشاه با همین 
رونــد رو به پیری حرکت کند تا ۲۰ ســال آینده بــه ازای هر ۱۰۰ نفر ۱۶۵ 

سالمند خواهیم داشتم. 
سرپرســت دفتر امور بانوان و خانواده استانداری کرمانشاه رشد و پیشرفت 
اقتصادی را در گرو جمعیت جوان دانســت و عنوان کرد: زمانی در کشور ژاپن 
رشد اقتصادی و صنایع دیجیتال ۴۰ درصد بود و در دنیا پیشرفت خوبی داشت 
اما امروز با پیری جمعیت به عنوان پیرترین کشور جهان با نزول جایگاه و رشد 

صفر درصدی مواجه شده است .
جانجانی در پایان به حمایت و معرفی بیشتر مراکز درمان ناباروری تاکید و 
اضافه کرد: بر اســاس وضعیت بحرانی استان کرمانشاه در روند رو به سالمندی 
تقاضا می شــود مشوق ها و معرفی های بیشتری برای درمان مراکز ناباروری در 

نظر گرفته شود.

آبسدیامچیتمامشد
نماینده ولی فقیه در اســتان و امام جمعه اردبیل گفت: همه باید بدانند که 
آب در ســد یامچی تمام شده است و آب سد به لجن رسیده است. این سخن 
برای ایجاد دلهره نیست بلکه برای این است که همه باید در مصرف آب نهایت 

صرفه جویی را کنند.
آیــت الله عاملــی، دیروز در خطبه های این هفته نمــاز جمعه که در محل 
مصلای اردبیل و با حضور پر شــور و گسترده اقشار مختلف مردم برگزار شد با 
اشاره به تمام شدن آب در سد یامچی گفت: امسال از جهت بی آبی از سال های 
استثنایی اســت، همه باید بدانند که آب در سد یامچی تمام شده است و آب 

سد به لجن رسیده است. 
این ســخن برای ایجاد دلهره نیســت، بلکه برای این است که همه باید در 
مصــرف آب نهایت صرفه جویی را کنند. من بارها شستشــوی ماشــین با آب 
شــهری را در کوچه ها و معابر می بینم اگر زمانی قطعی آب یا جیره بندی آب 
درست شود در وهله اول فریاد همان کسی که آب شهری را با شست و شوی 

ماشین و امثال آن هدر می دهد به آسمان بلند خواهد شد.
وی ادامه داد: نود درصد آب مصرفی مربوط به کشــاورزی اســت و از این 
جهت ارائه الگوی کشــت توسط وزارت جهاد و اعمال حاکمیت بسیار ضروری 
است و الّا کشــاورزان چند سال دیگر با کویر مواجه خواهند شد. جای تاسف 
است که در مسیر ارس در آذربایجان شرقی بیش از ۱۰ هزار هکتار برنج کاشته 
شــده که جزو محصولات پر آب و از محصولات ممنوعه در منطقه ماست ولی 
کسی پاسخگو نیست. در این ماجرا در کنار دولت باید کشاورزان عزیز و مصرف 
کننــدگان آب خانگی همکاری کنند. با عزم ملی و مدیریت علمی می توان به 

راحتی از بحران گذشت.

شــهردار شــاهرود از کلنگ زنی پروژه ۱۳۸ هکتاری نهضت 
ملی مســکن در این شهرستان خبر داد و گفت: این طرح در زمره 

بزرگترین طرح های مسکن نیروهای مسلح در کشور است.

به گزارش روابط عمومی مدیریت شــهری شاهرود، محسن احمدی در 
حاشیه آئین کلنگ زنی پروژه ۱۳۸ هکتاری نهضت مسکن ملی که با حضور 
مســئولان لشکری، کشوری، استانی، شهرســتانی و شهری در محل بلوار 
خاوران برگزار شــد، افزود: مساحت زمین این طرح مسکونی واقع در بلوار 

خاوران شاهرود ۱۳۸ هکتار است.
وی این طرح را یکی از بزرگترین پروژه های نهضت ملی مســکن استان 
ســمنان و همچنین طرح های نهضت ملی مســکن نیروهای مسلح کشور 
دانست و افزود: شهرداری شاهرود رسالت آماده سازی زمین و خیابان کشی 

این طرح را بر عهده دارد.
شهردار شاهرود در ادامه، ابراز داشت: طبق تفاهم نامه ارتش و شهرداری 

شاهرود مدت اجرای این طرح دو سال  است.
احمدی در پایان با بیان اینکه شــاهرود در زمینه نهضت ملی مســکن 
شــاهد اقدامات ویژه ای بوده اســت، تاکید کرد: روند اجرایی نهضت ملی 

مسکن در این شهرستان به خوبی پیش می رود.
فرمانده قرارگاه عملیاتي لشگر ۵۸تکاور ذوالفقار با اشاره به بیانات رهبر 
معظم انقلاب، گفت: انقلاب ساخت مسکن در ارتش و نیروي زمیني، بنا بر 

پیروي از توصیه هاي مقام معظم رهبری به وجود آمده است.
امیــر حجت الله غلامي در آیین بهره بــرداري از پروژه ۲۶۶ واحدي مهر 
ولایت که با حضور فرمانده نیروي زمیني ارتش جمهوري اسلامي، نماینده 
مردم شهرســتان هاي شاهرود و میامي، استاندار سمنان، معاون استاندار و 
فرماندار شهرستان شاهرود، شهردار شهرو دیگر مسوولین لشکري در محل 
بلوار خاوران برگزار شد، افزود: شاهرود در زمینه نهضت ملی مسکن شاهد 

اقدامات ویژه ای بوده است که روند اجرایی آن به خوبی پیش می رود.
وی با بیان اینکه همه مسئولین به ویژه مجموعه مدیریت شهری، ارتش 
را در ســاخت پروژه های مسکن همراهی نمودند، اظهار داشت: امروز برای 

ارتش به منظور به ثمر نشستن زحماتش روز مبارکی است.
نماینده مردم شهرستانهای شــاهرود و میامی با اشاره به اینکه مصوبه 
مجلس جمهوری اســلامی در خصوص ساخت مسکن ملی یک میلیون در 
سال است، گفت: پیشروی ارتش جمهوری اسلامی ایران در نهضت ساخت 

مسکن کم نظیر بوده است.

به گزارش روابط عمومی مدیریت شهری شاهرود، علی اصغری خانی در 
آئین تحویل دهی و بهره برداری از پروژه ۲۶۶ واحدی منازل ســازمانی مهر 
ولایت یک که با حضور مســئولان کشــوری، استانی، شهرستانی و شهری 
در بلوار خاوران شاهرود برگزار شد، افزود: در خصوص احداث مسکن ملی 
در کشــور شاهد  تلاشهای دوچندان بخش های مختلف اجرایی هستیم اما 
ارتش جمهوری اســلامی نســبت به جمعیت خود از  رشد چشمگیری در 

حوزه برخوردار است.
وی وجود قرارگاه عملیاتی لشــکر ۵۸ تکاور ذوالفقــار را در کنار مردم 
شاهرود یک نعمت بی بدیل دانست و ابراز داشت: همکاری و تعامل نیروهای 
ارتشی با مسئولان شهرستانی و شهری از جمله اتفاقات بسیار ارزشمندی 
است که باعث به ثمر نشستن پروژه های دوجانبه در راستای خدمت بهینه 

به مردم شده است.
اســتاندار سمنان بابیان اینکه استان سمنان از جمله استان های برتر در 
حوزه امنیت پایدار است، گفت: این امنیت مدیون پشتیبانی مردم، عنایت 

خداوند و مدیریت و اشراف پرتلاش نیروی نظامی و انتظامی است.
محمدرضا  هاشــمی در آئیــن تحویل دهــی و بهره بــرداری از پــروژه 
۲۶۶واحدی منازل سازمانی مهر ولایت یک که با حضور مسئولان لشکری، 
کشــوری استانی و شهرســتانی در محل بلوار خاوران شاهرود برگزار شد، 
افزود: باوجود ناامنی های اطراف کشــور عزیز ایران اســلامی، با اتکای به 
خداوند و نعمت ولایت، پشــتیبانی مردم و اشــرافیت و وحدت کامل بین 
نیروهای مســلح، از امنیت پایدار برخوردار هســتیم و نباید فراموش کرد 
برای برقراری این امنیت افراد بســیاری از جان خود مایه گذاشتند و باید 

سرگذشت آنها در محافل بازگو شود.
وی با تاکید بر اینکه برآورد ساخت »نهضت ملی مسکن« در این استان 
۶۰ هزار واحد است که طی چهار سال باید تکمیل و تحویل شود و اکنون 
بالغ بر ۱۸هزار و ۳۰۰ واحد در شهرهای استان در حال ساخت است، ابراز 
داشــت: استان سمنان در بحث طرح نهضت مسکن جزو استانهای پیشتاز 

در کشور است.
لازم به ذکر اســت در شــاهرود ۷۷۳ واحد طــرح نهضت ملی در حال 

ساخت است که از میزان ۵۱۶ واحد آن به ارتش تعلق دارد.
»فرمانده نیروی زمینی ارتش جمهوری اسلامی ایران؛

در ۲۳ رسته دفاعی نیروی زمینی خود کفا هستیم
فرمانده نیروی زمینی ارتش جمهوری اسلامی ایران با اشاره به اینکه در 
۲۳ رسته دفاعی نیروی زمینی در بخش تجهیزات خود کفا هستیم، گفت:  
نیروی زمینی به خودکفایی بســیار خوبی در تامین تجهیزات رزمی مورد 

نیاز رسیده است و در چرخه دفاع زمینی، نیازمند هیچ کشوری نیستیم.
امیــر کیومرث حیــدری در آئین تحویل دهی و بهره بــرداری از پروژه 
۲۶۶واحدی منازل سازمانی مهر ولایت یک که با حضور مسئولان لشکری، 
کشــوری، استانی و شهرســتانی در محل بلوار خاوران شاهرود برگزار شد، 
افزود: این نیرو به خودکفایی بســیار خوبی در تامین تجهیزات رزمی مورد 
نیاز رســیده اســت و در چرخه دفاع زمینی، نه تنها نیازمند هیچ وارداتی 

نیست بلکه آماده صادرات نیز است.
وی بــا تاکید ر اینکه بر اینکه این نعمــت بزرگ مرهون بیانات رهبری 
بی بدیــل حضرت امام و رهبر معظم انقلابدر بحث خودکفایی و خوداتکایی 
نیروهای مســلح ایران بوده است، ابراز داشت: نیروی زمینی ارتش در ادامه 
خودکفایــی ایران در تامین تانــک، تجهیزات جنــگ الکترونیک و دیگر 

تجهیزات مورد نیاز نیز گامهای بلندی را برداشته است.
شــایان ذکر است، فرمانده نیروی زمینی ارتش جمهوری اسلامی ایران 
از برقــراری امنیت مثال زدنــی در مرزهای آســمانی و دریایی ایران  نام 
بردو عنوان داشــت: امروز اگر توفیق امنیت حاصل شده است به لطف گام 
برداشتن در مسیر بیانات مقام معظم رهبری بوده که از این بابت شکرگذار 

هستیم.

باحضورفرماندهنیرویزمینیارتش؛
مجتمع ۱۳۸ هکتاری نهضت ملی مسکن ارتش در شاهرود 

کلنگ زنی شد




